
Referat       
MØDE: Skolebestyrelsesmøde 

TID & 
STED: 

Kirstinedalsskolen, 16. december 2015 kl.18:00 – 
21:30 

Møde. NR. 5 – 2015/16 

Tilstede: 

Tommy Gladov   
Lasse Odgaard  
Søren Nicolaisen 
Tommy Hagel Jensen - (skoleleder)  
Dorte Nielsen (Medarbejderepræsentant) 
Søren Hasselberg Bruun 
Kristian Egede Slot (souschef/pæd.afd.leder samt referent) 
Tashan Karim (Elevrepræsentant) 
Lene Birk Ottesen  
Sune Bach  
Annette Nordahl Lund – suppleant 
 
Afbud: 
Britta Martinetz Iversen, Sanne Bjørklund (Medarbejderrepræsentant SFO) 

Dagsorden Orientering/beslutning 
1. Godkendelse af referat: Beslutning: 

Godkendt   
2. Nyt fra elevrådet Tashan, formand for elevrådet, præsenterede sig selv. 

Der var talt i elevrådet om afholdelse af en spontan 
dag med oprydning, fx fjerne de grimme ord fra 
væggene, toiletterne osv. Der var også diskuteret bolde 
og andre legeeffekter, som bliver væk, men som skolen 
ikke fortsat kan indkøbe og supplere op. 
Datoer for elevrådsmøder skal lægges op på bl.a. 
ForældreIntra. 

3. IT-support Ken Albiniussen, IT-support medarbejder to dage om 
ugen, flyttes nu til IT-afdelingen på rådhuset. Dette 
efterlader Kirstinedal uden IT-support, og kommunen 
har ikke anvist midler til en anden ordning, så skolen må 
på kortvarig basis selv ansætte en IT-supporter for 
egne midler. Der arbejdes på lederniveau på tværs af 
skolerne i NORD-gruppen på at finde en løsning - måske 
på tværs af skolerne. 
Lasse skriver ud til skolebestyrelsesnetværket mhp. en 
afklaring af, hvorvidt dette problem også er kendt 
andetsteds, og om man i så fald skal komme med en 
samlet reaktion. 

4. Karakterer, afgangsprøven 
9.klasse 

TO gennemgik dels karaktererne fra sidste års 9.klasse 
set i kommunal sammenligning, og Cepos’ opgørelse om 
undervisningseffekt 2014, som rangordner Kirstinedal 



med andre af landets skoler. Kirstinedal placerer sig 
således, at skolen løfter årgangens karakter med 0,2 i 
forhold til det forventede, når man har ”renset” tallene 
statistisk for socio-økonomiske faktorer. 

5. ”Hyrdebrev” vedr. skoledagens 
længde og konsekvenser heraf 

TO orienterede om den fortsatte diskussion om 
afkortelse af skoledagen ved at konvertere den 
understøttende undervisning til fx holddannelse og to-
lærerordning i den ordinære fagundervisning. 
Det er ej heller muligt at afkorte skoledagen for ”hele 
skoler” eller ”hele årgange”. I øvrigt læste han Køge 
kommunes skolechefs svar på debattens rejste 
spørgsmål. 
Vi kan på Kirstinedal se på enkeltklasser, som kan 
profitere af denne omlægning af timer, men der kan 
ikke gøres noget generelt. På 0.-3.klasse kan man 
fortsat gøre det, men det kan give behov for længere 
åbningstid på SFO. 
Der blev i SB diskuteret behovet for at lave 
retningslinjer og principper for skoledagens længde, 
behov for holddannelser mv.  

6. Princip for skole-hjem-
samarbejde (2.behandling) 

Der var ikke yderligere justeringer eller forslag til 
princippet. 
Der var et ønske om, at principperne blev gjort synlige 
for alle, forstået sådan at de blev genopfrisket med 
jævne mellemrum blandt forældre og lærere, fx kunne 
skolen tage det op på et lærermøde, forældremøde osv. 
Der blev også ytret et ønske om, at skolebestyrelsens 
fik udfærdiget et princip for sit arbejde. TG drøfter 
dette med…? 

7. Nyt fra skoleleder  Ny legeplads bestilt.  
 Taget i P6 forventes færdigt til skolestart i 

januar. Taget i P4 er af samme konstruktion, 
som bliver udbedret efter P6 er færdigt. 

 Idrætsklasser og modtageklasser skal fordeles 
i kommunen. Vi har på Kirstinedal budt ind på 
idrætsklasser på 7. og 8.klassetrin, som et 
særligt tilbud til idrætsudøvende elever. 

 De fleksible møbler til P6 er også bestilt 
(særbevilling på kr.150.000,-) 

 Ansættelser er på plads - for nu! 

8. Trivselsundersøgelsen 2015 
elever - udsættes 

TO dog med følgende kommentar: Vedr. elevfravær 
ligger Køge Kommune i ”midten” på landsplan. 
Kirstinedalsskolen ligger markant lavt i 
fraværsstatistikken i forhold til alle Køge skoler – og 
har således et meget lavt elevfravær også set på 
landsplan.  
Mulige forklaringer er indførelse af e-protokol med 
automatisk information af hjemmene samt tydelige 
retningslinier med tæt information til hjemmene ved 
fravær. 



9. Møde med kontraktforældre og 
forældre 

Mødet med kontaktforældre i januar 2016 rykkes pga. 
særarrangement senere på foråret. 

10. Skole & forældres landsmøde Der blev valgt ny næstformand i foreningen. Ellers var 
der ikke så meget nyt, andet end at de ønsker at gøre 
foreningen endnu mere synlig. 

11. Nyt fra SFO  Mona, ny SFO-leder, tiltræder 4/1 2016. Hun 
var på visit og præsentation, og hun blev taget 
godt imod, og der meldes allerede om 
”morgenluft” og børn, som glædes ved at komme 
i SFO! 

12. Økonomi  Samlet underskud for SFO+skole: ca.300.000,- 
 Der er fortsat et overforbrug på SFO’en men 

det er vi ved at se på i ledelsen. 

13. Status over elevtal - til- og 
fraflytninger 

Positiv, moderat stigning i elevtallet. To 
nyindskrivninger og tre på vej. En fraflytning. 

14. Bordet rundt  Det blev forslået, at SB så på referatets form 
og indhold, så det måske kan gøres mere 
”læsevenligt”, så man kan læse ikke blot 
beslutningerne, men også baggrunden for 
beslutningerne. 

15. Evt.  Forårsfesten på Kirstinedal ligger torsdag 
14.april 2016! 

16. Lukket punkt Intet 

 
Skolebestyrelsesmøder: 14.01.2016 – 09.03.2016 – 12.04.2016 – 11.05.2016 -  09.06.2016. 


